

## GOOD PRACTICE - WORLD ENVIRONNEMENT DAY



### Wildfires constitute a significant threat, especially in the larger islands of the Pacific, which have extensive grasslands, shrublands, and savannas.

Historical evidence from Guam, Palau, and Yap indicates **human-induced burning, expanding fire-prone habitats.**\* In New Caledonia, 99% of fires, **over 1,400 in 2019**, are attributed to human activity\*\*.



\* *Climate and human land use both play roles in Pacific Island wildfires past and present, Southern Methodist University, 2023*

\*\* *Environmental impact of fires, OEIL, 2019*

To mitigate the risk of wildfires, individuals can take proactive measures to prevent accidental ignition:

**If you smoke, ensure that you properly extinguish and dispose of your cigarette butts**

in designated containers. Never discard them in dry grass or wooded areas.

**Avoid outdoor activities that could cause sparks**

during arid, windy or hot conditions (for example, a campfire).

**If you operate machinery or equipment outdoors,**

ensure they are well-maintained to prevent sparks.



## BONNE PRATIQUE - JOURNÉE MONDIALE DE L'ENVIRONNEMENT



## Les incendies de forêt constituent une menace importante pour les îles du Pacifique, qui possèdent de vastes prairies, arbustes et savanes.

Des preuves historiques provenant de Guam, Palau et Yap indiquent que **les incendies ont été provoqués par l'homme**, ce qui a eu pour effet d'étendre les habitats sujets aux incendies\*. En Nouvelle-Calédonie, 99 % des incendies, **soit plus de 1 400 en 2019**, sont attribués à l'activité humaine\*\*.



\* *Le climat et l'utilisation des terres par l'homme jouent tous deux un rôle dans les incendies de forêt passés et présents des îles du Pacifique, Southern Methodist University, 2023.*

\*\* *Impact environnemental des incendies, OEIL, 2019*

Pour atténuer le risque d'incendie de forêt, les individus peuvent prendre des mesures proactives :

### Si vous fumez, veillez à éteindre et à jeter correctement les mégots de cigarettes

dans les conteneurs prévus à cet effet. Ne les jetez jamais dans de l'herbe sèche ou des zones boisées.

### Évitez les activités extérieures susceptibles de provoquer des étincelles

par temps extrêmement sec, venteux ou chaud (par exemple, un feu de camp).

**Si vous utilisez des machines ou des équipements à l'extérieur,** assurez-vous qu'ils sont bien entretenus pour éviter les étincelles.